
www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2022-12-19 17:22:32

Adrem Invest a iesit din proiectul centralei electrice de cogenerare pe biomasa din

Suceava. Banca finanțatoare a preluat participația

Adrem Invest a iesit din actionariatul centralei în cogenerare de la Suceava, iar participatia a fost preluata

de un vehicul controlat de Raiffeisen International, a declarat luni Corneliu Bodea, CEO al Adrem, într-o

întâlnire cu presa.

 

El a subliniat ca banca finantase o parte din acest proiect, împrumutul fiind garantat cu actiuni. Totodata, Corneliu

Bodea a precizat ca întregile facilitati au fost restructurate. "Investitia noastra în centrala a fost de 12 milioane de

euro, investitie directa. Jumatate din aceasta suma a fost pe baza unui credit de la Raiffeisen International. Faptul

ca centrala nu a produs performanta ne-a pus într-o situatie dificila cu returnarea acestui credit. (...) Noi am

garantat cu jumatate din actiuni - si banca trebuia sa execute acele actiuni. Banca a refuzat sa execute actiunile, a

mentinut presiunea pe noi. A fost o negociere care a durat mai bine de patru ani. Am reusit sa facem aceasta

restructurare", a spus Bodea.

 

El a precizat ca restructurarea a fost facuta în acest an.

 

Potrivit reprezentantului Adrem, centrala a fost "o investitie gresita". "S-a schimbat legislatia, incorect, imediat

dupa ce noi realizasem o investitie de 96 milioane euro", a mentionat Corneliu Bodea.

 

Corneliu Bodea a explicat ca, în realitate, centrala "a fost o gaura neagra înca de la început", în primul rând din

cauza sistemului de transport si distributie a energiei termice care a intrat în faliment imediat dupa ce a fost

construita centrala, desi primaria "daduse asigurari ca acesta va fi finantat".

 

Totodata, reprezentantul Adrem a mentionat ca a venit si "o schimbare printr-un ordin de ministru a legislatiei care

viza acordarea de certificate verzi pentru un anumit tip de biomasa".

 

"Printr-un ordin de ministru extrem de discutat pentru acea categorie de biomasa - era folosita de noi si de niste

firme austriece din zona care faceau conglomerate. Influenta noastra în pretul acestor materii prime pe piata din

zona era foarte mare. Practic, prin achizitiile noastre ridicam pretul acestui deseu - si atunci a aparut un ordin de

ministru care a spus ca pentru acel tip care reprezenta 60% din combustibilul nostru de la Suceava nu se acorda

certificate verzi, utilizând explicatia ca daca s-ar acorda ar dezavantaja populatia care foloseste lemnul respectiv ca

sa îl arda în soba. (...) Deci, practic, un ministru a luat în considerare ca este mai importanta o categorie de

populatie. Cantitativ s-au facut studii, am demonstrat, nu avea nicio legatura. Un ministru a considerat ca sunt mai

importanti cei care ard lemnul în soba cu eficienta de 30% decât românii care se încalzeau în orasul Suceava

arzând într-o centrala cu eficienta de 70%", a mai spus Corneliu Bodea.

 

El a subliniat ca "acel ordin de ministru contravenea, era împotriva legislatiei energiei regenerabile", ceea ce a dus

la "intrarea centralei într-un distress financiar" si care a atras distress-ul financiar în companie.

 

"Ceilalti finantatori au fost agresivi cu noi, orecum de înteles pentru ca se asteptau oricând sa fim executati. Nu am

fost executati. Am dus o negociere foarte lunga cu finantatorul austriac. Ca urmare a acestei negocieri am facut

practic un schimb credit versus actiuni", a explicat Corneliu Bodea.

 

Grupul antreprenorial Adrem împlineste luna aceasta 30 de ani de activitate si impact în industria enegetica.

 

Compania Adrem a fost fondata în 1992 de Adrian Bodea, care a pornit la drum cu visul de retehnologizare a

industriei românesti, dupa care s-a alaturat si fratele lui, Corneliu Bodea, care astazi este CEO-ul grupului Adrem.
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"Sunt extrem de emotionat si recunoscator ca am ajuns la 30 de ani de activitate. Suntem într-un moment de

maturitate, împlinire, stabilitate, când ne regândim prioritatile. Ma bucur ca în acest timp am reusit sa contribuim

la modernizarea sistemului energetic si la dezvoltarea unei industrii vitale asa cum este energia. Pentru ca energia

are o valoare inestimabila, ea reprezinta viata, ne asigura confortul si ne ofera experiente extraordinare pe care nu

le-am fi trait altfel. Însa trebuie sa facem si noi ceva. Trebuie sa fim responsabili si sa avem grija de resursele pe

care planeta le ofera, trebuie sa avem respect pentru mediu si pentru cei din jurul nostru. De aceea, pe termen lung,

ne-am luat angajamentul pentru lupta împotriva schimbarilor climatice, pentru dezvoltarea sustenabila si

sprijinirea României în tranzitia energetica, pentru contributia noastra la o planeta mai curata, mai primitoare, mai

frumoasa pentru viitorul nostru si al generatiilor urmatoare", a spus Corneliu Bodea, CEO Adrem.

 

Din 1992, Adrem furnizeaza instalatii de degazare si echipamente metalurgice la nivel global, cu peste 50% din

market share în domeniu, cu activitate pe patru continente. În momentul de fata, compania are în portofoliu peste

40 de instalatii de degazare si peste 300 de echipamente metalurgice, dar si o tehnologie unica în lume, patentata,

de vidare a otelului lichid.

 

Totodata, Adrem are în portofoliu printre cele mai mari proiecte de securitate energetica din România si din

regiune: automatizarea gazoductului BRUA (Bulgaria-România-Ungaria-Austria); automatizarea conductei de

transport gaze naturale DN600 Ungheni - Chisinau, care s-a dovedit vitala în actualul context de conflict militar în

regiune; si automatizarea noii statii de masurare gaze naturale de la Isaccea, bidirectionala, capabila sa asigure

importul si exportul de gaze naturale din Ucraina spre Bulgaria si invers. Proiectele de digitalizare a retelelor

inteligente, energie regenerabila si e-mobilitatea ramân o prioritate pentru urmatorii ani si contributia Adrem la

dezvoltarea României. 
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